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VÝVOZ SEPAROVANÝCH KOMODÍT  
 AUGUST 2022 

Komunálny odpad-týždenný vývoz: 
nová Banka: párny utorok, stará Banka: párny 

piatok 

Plasty: 30. augusta 

Papier: 19.augusta 240 l aj 1100 l nádoby   
Kuchynský odpad: dvakrát týždenne 

Bio odpad: párny pondelok 

Tetrapaky: 5. augusta 

Sklo: 22. augusta 

Kovy: 17. augusta 

Štiepkovanie: 
pri väčšom množstve  kontaktujte OÚ Banka: 

0901 745 177  
 

V obci Banka v predvečer tridsiateho výročia 
podpísania Deklarácie Slovenskej národnej rady o 
zvrchovanosti Slovenskej republiky znela na 
futbalovom štadióne slovenská hymna. Starostka 
Tatiana Julinyová zvolala v sobotu 16. júla 
obyvateľov obce, aby spolu s predstaviteľmi 
obecnej samosprávy - Jaroslavom Vidom, Danielou 
Kobelovskou a Marekom Polákom - oslávili 
osamostatnenie Slovenska zapálením vatry 
zvrchovanosti. 
Slovensko prijalo deklaráciu o zvrchovanosti SR 
uznesením Slovenskej národnej rady 17. júla 1992. K 
liberalizácii ekonomiky a rozpadu spoločného štátu na 
dva samostatné štátne útvary - Česko a Slovensko - 
došlo 1. januára 1993. Historicky prvú vatru 
zvrchovanosti zapálili Slováci v symbolickom strede 
Európy, v Kremnických Baniach, pri Kostole svätého 
Jána Krstiteľa. Vatry sú pre Slovákov naozaj 
symbolické. Tí skôr narodení ich zažili v pionierskych 
táboroch, viažu sa i k zbojníkom Juraja Jánošíka či k 
ľudovej tradícii Jánskych ohňov. 
Preskočiť vatru a zamávať valaškou. Tak si to asi 
všetci predstavujeme, ibaže tá naša slovenská čepeľ 
akosi otupela. Zišlo by sa ju troška prebrúsiť. A práve 
aj vďaka podobným akciám, akou bola slávnosť na 
Banke, sa národ opäť na pár hodín scelil, združil a 
ľudia k sebe po dlhom čase pandemickej odluky našli 
opäť priaznivú cestu. Minimálne prebrúsili svoje 
vzťahy. 
So zapaľovaním vatry sa nielen starostka a jej zástupca 
potrápili. Užuž to vyzeralo, že drevo ohňu odolá. Ale 
aká by to bola vatra bez ohňa. Hovorí sa, že ženu nič 
neodradí, a tak starostka ešte naostatok preložila fakľu 
do stredu vatry a „srdce“ sa chytilo. Bolo že to radosti! 
Mladí, starí, všetci vytiahli mobily a fotili. Seba, selfie 
s vatrou aj bez nej.  
Fotili sme aj my. Ako deti šantia na nafukovacích 
atrakciách, ako sa točia v priesvitnej bubline na vodnej 
hladine, ako sa vozia na koníkovi, ako chlapci pinkajú 
do futbalovej lopty na multifunkčnom ihrisku s 
umelou trávou, ako chlapi stoja v rade na pivo i kofolu 
a ženy zasa vyberajú najchutnejšiu živánsku. V ten deň 
mali svoj malý sviatok, nemuseli variť večeru. 
Nakŕmili sa celé rodiny aj priateľské a susedské partie. 
Do toho vyhrávala Inovčanka svoje najobľúbenejšie 
skladby a obyvatelia Banky sa bavili.  

Na vatru dozerali miestni dobrovoľní hasiči. Tí ešte 
pre deti zorganizovali aj obľúbené hasičské súťaže. 
Venovali sa im aj záchranári, ktorí deťom názorne 
ukázali zásady prvej pomoci. Každý, kto chcel pomôcť 
s organizáciou, mohol pridať ruku k dielu. Či už ľudia 
medzi sebou debatovali o rozdelení bývalého Česko-

Slovenska na dva suverénne demokratické štáty, ťažko 
povedať. Mnohí, zväčša tí starší, neboli rozdelením 
vtedajšieho federálneho štátu nadšení, ale rozhovory 
pri stoloch sa nepatrilo počúvať. 
Zato sme si v celonárodnom meradle vypočuli slová 
premiéra SR Eduarda Hegera, ktorý o tomto vážnom 
kroku povedal: „Rozhodnutie definitívne rozdeliť 
Česko-Slovensko môžeme s odstupom tridsiatich 
rokov hodnotiť ako správne. Ukázalo sa, že pokojné 
rozdelenie naše národy neodcudzilo. Práve naopak. 
Dnes sa pri každom stretnutí s partnermi z Česka 
zhodneme, že naše vzájomné vzťahy sú skutočne 
výnimočné. Česko a Slovensko tvoria úspešný príbeh 
dvoch demokratických a ekonomicky vyspelých 
štátov, ktorých nadštandardné susedské vzťahy sú 
príkladom nielen v európskom regióne.“ Podľa jeho 
slov deklaráciou o zvrchovanosti sa Slováci 
neprihlásili len k právu na sebaurčenie, ale rovnako je 
dôležité, že tento emancipačný proces sa mal 
odohrávať s rešpektom k právam každého občana, 
národov, národnostných menšín, a to v súradniciach 
demokracie a humanizmu.                    (vd), foto: autor 

Banka: Vatra zvrchovanosti  



 

 

Hoci bolo počasie horúce, aj tak sme sa rozhodli dňa 22. júla posedieť v prírode pri rybníčku pod 
Ahojom. Cítili sme sa príjemne aj v spoločnosti rôznych zvieratiek. Ďakujeme našej vedúcej Marte 
Valovičovej, že nám to umožnila zrealizovať.                           Za Klub seniorov Daniela Ďurdíková  

Seniori pri rybníku pod Ahojom 

Dobrovoľní hasiči z obce Banka pripravili na začiatku prázdnin pestrý program pre deti v Slovenských 
liečebných kúpeľoch Piešťany. Chlapci aj dievčatá súťažili v behu cez prekážky, vyskúšali si hasičský útok i to, 
koľko sily treba vyvinúť na pumpovanie vody, aby táto mala riadny tlak i silu. Kto chcel, mohol si vyskočiť na 
„korbu“ hasičského auta i Avie, posedieť za volantom, nasadiť prilbu, rozvinúť hasičské hadice a ešte všeličo iné. 
„Ďakujeme všetkým za pomoc pri tejto veselej akcii,“ skonštatoval Roman Pomajbo z DHZO Banka.            

Hasenie môže byť aj zábavné  



 

 

K novej ceste, nový chodník 

Bezpečne na cestách 
V rámci bezpečnosti občanov na cestách obec Banka 
pristúpila k realizácii chodníka na Topoľčianskej ceste 
pri vstupe do Slovenských liečebných kúpeľov. 
Spoločnosť Raving Piešťany s.r.o. zrealizovala stavbu 
za 1,5 mesiaca.  

S troškou nadsádzky možno povedať, že že nielen 
zámok vo Versailles má zlatú bránu. Od 25. júna máme 
na našom miestnom cintoríne v obci Banka tiež veľmi 
peknú „zlatú bránu“. O jej nový vzhľad sa postaral 
obyvateľ našej obce, Peter Rehák. 
Najskôr bránu kompletne ošmirgľoval až na plech, umyl 
acetónom a po vyschnutí dvakrát celú natrel čiernou matnou 
farbou. Na záver ozdobné prvky pozlátil „zlátenkou“, ktorá 
sa používa na písmenká na náhrobných kameňoch, takže by 
mala dlho vydržať. Brána, ktorou sa vchádza na cintorín 
teraz vyzerá ako vstup do zámku. Preto tá asociácia so 
zámkom vo Versailles.  
Dcéra Petra Reháka, Dagmar dodala: „Ocino povedal, že 
táto brána je pre všetkých Banancov,veď nás všetkých cez 
ňu raz povezú, tak nech vyzerá k svetu". 
Peter Rehák i jeho dcéra majú na svojom konte 
viacerozáslužných skutkov. V máji zobral pán majster 
veľké záhradnícke nožnice a ostrihal konáre orechov na 
pozemku oproti cintorínu, pretože cez ne nebolo vidno 
dopravné značky. Pomáhala mu dcéra Daška. Na cintoríne 
bol pokazený ventil na vodu pri dome smútku. Voda stále 
kvapkala, preto vymenil „kohútik“ za nový, mosadzný a 
kúpil tiež zelené krhly na polievanie. Označil ich nápisom 
cintorína a uložil  k zdroju vody,  lebo predtým tam boli len 
rozličné umelé fľaše z pracích prostriedkov. „Nech to 
trochu vyzerá," povedal si.  
Touto cestou sa chceme veľmi pekne poďakovať Petrovi 
Rehákovi i jeho dcére za nezištnú pomoc pri skrášľovaní 
našej obce, prostredia v ktorom žijeme. Veľmi si túto 
pomoc vážime.                                               Starostka obce 

Chodník je zhotovený zo zámkovej 
dlažby, ak by majitelia priľahlých domov 
potrebovali v budúcnosti akúkoľvek 
rozkopávku v dôsledku napojenia sa na 
inžinierske siete či rekonštrukciu, 
chodník môžu opäť uviesť do pôvodného 
stavu.                                        OÚ Banka                        

Veď nás všetkých cez ňu raz 
povedú, nech vyzerá k svetu! 

Peter Rehák nielen bránu pozlátil, ale aj má 
doslova zlaté ruky. 

Je dovolenkové obdobie, ak sa chystáte stráviť letné 
chvíle so svojimi priateľmi či rodinou v lone prírody, 
mali by ste vedieť, že počas tropických dní je 
akákoľvek manipulácia s otvoreným ohňom v prírode 
zakázaná. Následky prípadného požiaru môžu byť 
nedozierne. Ak sa vyberiete do niektorýchz 
chránených území (takým je napríklad aj vodná nádrž 
Sĺňava), mali by ste si pozorne prečítať nasledujúce 
riadky. Slovensko aktuálne čelí doteraz nevídaným 
prejavom sucha spôsobeným globálnymi klimatickými 
zmenami, čo má za dôsledok aj to, že sú lesy 
náchylnejšie na vznik požiarov. Ministerstvo 
životného prostredia (MŽP) preto vyzýva 
návštevníkov chránených území k mimoriadne 
zodpovednému správaniu. V čase akútneho nedostatku 
zrážok sú trávnaté a lesné porasty oveľa náchylnejšie 
na vznietenie a oheň sa nimi šíri rýchlejšie. Na 
vypuknutie veľkého lesného požiaru, ktorý spôsobí 
miliónové škody, tak niekedy stačí jediný 
nedostatočne uhasený ohorok z cigarety. Na 
Slovensku bola v júli iba tretí raz v histórii 
zaznamenaná teplota 40 stupňov Celzia. V momente, 
keď sa k extrémnemu suchu pridávajú aj vysoké 
teploty, je k návšteve prírody potrebné pristupovať  
 

V extrémnom suchu sa správajte v prírode aj 
na záhrade zodpovedne 

maximálne zodpovedne a vyvarovať sa manipulácii s 
ohňom. 
MŽP pripomína, že pobyt v chránených územiach má 
svoje pravidlá stanovené Zákonom o ochrane prírody 
a návštevným poriadkom konkrétneho národného 
parku či chránenej krajinnej oblasti. Už v územiach s 
3. stupňom ochrany nie je povolené stanovanie, 
táborenie mimo zastavaného územia obce, zakladanie 
ohňa mimo uzavretých stavieb a vyhradených lokalít, 
zbieranie rastlín a ich plodov, púšťanie ohňostrojov 
mimo uzavretých stavieb, či pohyb ľudí mimo 
vyznačených turistických chodníkov. Podmienky, za 
akých možno niektoré aktivity vykonávať nad rámec 
zákona upravujú návštevné poriadky jednotlivých 
národných parkov a chránených krajinných oblastí. 
MŽP preto odporúča všetkým návštevníkom, aby sa 
ešte pred samotným príchodom do chráneného 
územia oboznámili s jeho návštevným poriadkom. 
Ministerstvo životného prostredia apeluje na 
milovníkov prírody, ktorí sa rozhodnú letné dni tráviť 
v chránených územiach a na obyvateľov žijúcich v 
bezprostrednom okolí lesov, aby dodržiavali pravidlá, 
ktoré platia v jednotlivých územiach a dbali na 
zvýšenú bezpečnosť a prevenciu pred požiarmi. 
                                                                      Zdroj: PT 



 

 

Ostatní sa stretneme v septembri, v novom školskom 
roku, dobre oddýchnutí a pripravení plniť si všetky 
školské povinnosti. 

Zatiaľ čo iné školy zatvoria svoje brány v júni a 
otvoria ich až v septembri, naša škola organizuje 
už štvrtý ročník SUMMER ACADEMY. Prázdniny 
sú už v polovici, no pripomeňme si, čo sa stalo 
koncom júna. 
Koncom júna sme na našej škole usporiadali tradičný 
rozlúčkový ples pre deviatakov. Táto udalosť je 
spojená s oslavou zvládnutia Testovania 9 a prijatia 
našich žiakov na stredné školy. Zaspomínali si, 
zabavili sa a oficiálne sa rozlúčili so základnou školou 
a učiteľmi, ktorí ich deväť rokov sprevádzali. 
V škole máme nový pocitový chodník, ktorý stimuluje 
hmat v nohách, a to vždy iným spôsobom a preto 
prináša „nové fyzické zážitky“. Obsahuje rôzne 
povrchy, na ktorých si žiaci môžu rozvíjať 
koordináciu, motoriku a rovnováhu. Máme ho hneď 
vedľa nového altánku - Brains Out - v ktorom sa 
učíme, keď nám to počasie dovolí. 
Posledné júnové dni sme sa už neučili. Ako sme 
odovzdali učebnice a upratali triedy si pre svojich 
žiakov učitelia pripravili prekvapenie v podobe hier, 
prechádzky alebo opekačky. Štvrtáci si usporiadali 
rozlúčkovú s prvým stupňom a s pani učiteľkou, 
spoločne si zatancovali. Slnečný deň si naplno užili. 
Dňa 30. júna sme sa do školských lavíc v tomto 
školskom roku vrátili poslednýkrát. Naši žiaci si 

Dňa 30. júna sme sa do lavíc v tomto školskom roku 
vrátili poslednýkrát. Naši žiaci si prevzali vysvedčenia 
a iné ocenenia za svoje celoročné pozitívne aktivity. 

Letné prázdniny našich i vašich  detí sú v plnom prúde 

Rozlúčili sme sa s učiteľkou Bernát Chorváthovou, 
vychovávateľkou Kondvárovou a deviatkom sme 
popriali veľa šťastia a chuti do stredoškolského štúdia.  

Aj toto leto môžu žiaci prvého stupňa stráviť 
v dennom letnom tábore s názvom SUMMER 
ACADEMY. Júl máme za sebou, ešte nás čakajú 
dva prvé augustové týždne. Deti môžu aktívnet 
tráviť leto v škole so spolužiakmi a učiteľmi, 
zažiť, vyskúšať a ochutnať nové veci. Prihláste sa 
stránke www.zssmsbanka.edupage.org. 
Želáme vám ešte krásne letné prázdniny! 
a pekného počasia.                          Text: R. Valovič  


